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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
zo 14. (mimoriadneho) rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 28. septembra 2023 

(volebné obdobie 2022-2026) 
 

Rokovanie viedla predsedníčka Rady starostov v Košiciach a starostka MČ Košice – Nad 
jazerom Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová. Rokovanie sa uskutočnilo kombinovanou  
formou – online prostredníctvom videokonferencie cez aplikáciu Teams a prezenčne 
v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny a zoznamu účastníkov online videokonferencie 
 
Úvod rokovania 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Kolegovia, kolegyne srdečne Vás vítam na dnešnom  

14. mimoriadnom rokovaní Rady starostov. Pre krátkosť času, keďže rada bola zvolaná 
25. septembra, sa niektorí starostovia nahlásili, že sa pripoja online pretože mali svoje 
pracovné povinnosti. Prezentovaných je 13 starostov + 2 starostovia sú pripojení online, 
čiže konštatujem, že sme uznášaniaschopní. Z dnešného rokovania sa ospravedlnili  
p. starosta Tomko, p. starosta Lörinc, ktorý tu má dnes za seba náhradu p. zástupcu 
Romana Matoušeka, ktorý tu dnes je aj na základe pozvania ako predseda Finančnej 
komisie pretože cieľom by malo byť aj zvolanie mimoriadneho zasadnutia  
Finančnej komisie. Vítam medzi nami p. kontrolóra Galla, p. Kasterka, p. Kažimírovú, 
vedúcu ekonomického oddelenia, ktorá nám vie vysvetliť k akým udalostiam, 
okolnostiam došlo.  

 (pozn.: v priebehu rokovania RS na rokovanie s oneskorením prišiel p. Vrchota,  

p. Ihnát ). 

- - - 
 

Overovatelia zápisnice: Ing. Anna Súkeníková a Ing. Gabriel Krištof 
- - - 

 
Bod č. 1 
Stanovisko primátora mesta Košice k opatreniu mesta – zníženie podielových daní MČ, 
riešenie situácie  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ak by som to v stručnosti zhrnula prebehlo stretnutie 

v piatok minulý týždeň, kde som bola pozvaná na MMK. Bolo to za prítomnosti  
p. Kažimírovej, p. Čopa, ktorí prišli s určitými údajmi, že mestu Košice chýbajú finančné 
prostriedky, že tá prognóza vývoja daní z právnických a fyzických osôb je nižšia a teda 
nenaplní sa rozpočtovaná suma 132 mil. EUR. Pridáva sa k nám aj p. riaditeľ Čop. 
Hľadali teda možnosti ako znížiť určité výdavky s tým, že MČ ešte v piatok neboli 
poukázané finančné prostriedky a mesto Košice bude hľadať určité možnosti ako nejaké 
ekonomické výpadky zvrátiť. Dohodli sme sa, že p. primátor nás bude informovať 
o ďalšom postupe a tým ďalším postupom, ktoré mesto zvolilo je poníženie podielových 
daní. Pre veľké MČ je to 60 %, malé MČ 80 %, dnes som bola telefonicky informovaná 
vedením mesta. Vítam na zasadnutí p. primátora Jaroslava Polačeka, p. riaditeľa 
magistrátu Čopa. Poprosila by som Vás p. primátor, keďže ste požiadali o zvolanie tejto 
mimoriadnej RS, aby ste nás informovali o skutočnostiach.  
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne za slovo. Ďakujem pekne za to, že ste prišli. 
Rozumiem, že každý má nárok byť rozhorčený, nahnevaný dokonca frustrovaný. Keď 
sme schvaľovali rozpočet, či už tu alebo na Finančnej komisii, niekoľkokrát zaznelo  
od poslancov a starostov, aby sme nafúkli príjmy. My sme ich nafúkli, aby sme ten 
rozpočet zvládli a dnes musíme konštatovať, že na príjmovej časti, ktorá nie je úplne 
v našich rukách, budeme mať k decembru deficit 5,5 mil. EUR. Zároveň chcem k tej 
sume povedať jednu vec, že s veľkou nevôľou a so zažmúrenými očami z ČSOB sme 
podpísali minulý týždeň úver, ktorým sumou cca 3,8 mil. EUR napĺňame našu príjmovú 
časť úverom. Ak by sme úver nezobrali, pričom sme sa s Vami bavili, že to nie je veľmi 
efektívne brať úver na bežné peniaze, tak by ten deficit nebol 5,5 mil. EUR ale niečo cez 
9,5 mil. EUR. I napriek tomu, že sme samospráva, ktorá má pravdepodobne v rámci 
krajských miest najnižšie zadlženie, tak dnes už je jasné, že ak sa nestane zázrak, tak nám 
banky v budúcom roku nepožičajú. Nepožičajú nám preto, pretože nemáme dosť bežných 
peňazí na to i napriek tomu, že nie sme zadlžení. Zadlženosť SR je niekde okolo 50 %, 
Bratislava 50 %, my sme 27-28-29 % niekde tam. Tým, že nemáme dosť bežných peňazí 
nevieme splácať budúce úvery. V septembri sa zvyšovali mzdy v samospráve o 10 %, 
v školstve o 12 %, čo bolo v tomto roku plus takmer 8 mil. EUR, ktoré sme museli 
vyplatiť 3700 učiteľom. V tejto chvíli súťažíme o elektrickú energiu v DPMK, ročne nás 
elektrická energia na verejné osvetlenia, električky stoja na úrovni 3,5 mil. EUR pri cene 
60 kWh. Tak o rok, keď táto cena od januára bude prinajmenšom 3-násobná, ak nie viac. 
Teraz sa o tom súťaží, tak k tejto sume môžeme pridať ďalšie milióny. Chcem tým 
povedať, že deficit v budúcom roku bez toho, aby sme hocičo urobili, len na príjmovej 
strane bez akejkoľvek valorizácie, inflácie vychádza cez 15 mil. EUR čo je 1 mesiac 
prevádzky mesta Košice vrátane MČ, školstva, podnikov a pod. Ak dnes spoločne 
nezmeníme pohľad, jednoducho 15 mil. EUR sa nedá škrtnúť v rozpočte. Preto máme 
niekoľko možností, aby sme situáciu zvrátili. Ak nezmeníme naše myslenie, fungovanie 
a spoluprácu, rozpočet v budúcom roku si ja neviem predstaviť ako budeme schvaľovať. 
To, že sme prijali opatrenie, že sme znížili podielové dane je v tejto chvíli krátkodobá 
vec. Na druhej strane odišla minulý týždeň polovica tých daní z rozvoja a budúci týždeň 
by mala odísť druhá polovica. Poďme si teraz povedať čo môžeme urobiť. Na strane 
mestského rozpočtu v tej príjmovej časti, ak to úplne zjednoduším, nám chýba  
5,5 mil. EUR, čo je niečo na úrovni toho, aby sme vôbec dokázali v decembri vyplatiť 
mzdu učiteľom. Poprosím p. Kažimírovú a p. riaditeľa, aby ma doplnili, čo treba 
zdôrazniť atď.  

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Čo sa týka výpadkov na príjmovej stránke tak to treba brať tak, že 

najväčší výpadok je na úrovni podielových daní, kde k 9. mesiacu sa bavíme o výpadku 
2,6 mil. EUR. Aj podľa konzultácií, diskusií so zástupcami Ministerstva financií 
predpokladáme, že ten výpadok bude 2,6-2,7 mil. EUR. To sa nedá presne definovať 
v tomto okamihu, pretože sú to peniaze vyplácané na základe príjmov štátu, ale 
predpokladá sa takýto vývoj a nepredpokladá sa, že nejaké decembrové by mali mať  
na to nejaký dopad, lebo to sú už príjmom budúceho roka. Ďalším výrazným výpadkom 
sú na strane poplatkov za uloženie odpadu, ktorý vzniká pri výrobe v USS a ukladaní 
odpadu na skládku, ktorá sa nachádza na území mesta a je to poplatok, ktorý prichádza 
cez Envirofond a je závislý od objemu výroby spoločnosti USS. Ďalším poplatkom je  
za odpad, kde registrujeme výpadok na úrovni 500-700 tisíc EUR a do značnej miery  
je to spôsobené znižovaním poplatku hlavne u právnických osôb, ktoré si znižujú svoje 
objemy odpadov, ktoré nahlasujú. Bohužiaľ aktuálne platná legislatíva im to umožňuje 
napriek tomu, že my vieme, že tie nahlásené objemy nepokrývajú ich produkciu. A potom 
je tam ešte 550 tisíc EUR z parkovania. Na túto skutočnosť sme upozorňovali, už keď 
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sme tvorili rozpočet, že to navýšenie, ktoré sa požadovalo v rámci Finančnej komisie bolo 
z nášho pohľadu vysoké. Procesy v rámci VZN o parkovaní ale aj veci, ktoré súvisia 
s verejným obstarávaním, so zabezpečením kontrolných mechanizmov, spustenie 
parkovacej politiky sa posunuli tým, že sme odložili rokovanie o VZN a tým pádom 
nebolo možné naplniť tento príjem. Taktiež sa nám nepodaril naplniť príjem čo s týka 
predaja majetku. Mesto realizuje skôr drobné predaje. Zámer, ktorý bol prezentovaný 
a kde bola aj navýšená suma oproti znaleckému posudku na Kováčskej 71, tak tam sme 
upozorňovali, že tam bude problém s predajom tohto objektu, pretože znalecký bol 
v nejakej cene, komplikovaná stavba v pamiatkovej zóne a predaj sa nepodaril 
a predpokladáme, že sa ani nepodarí do konca roka zrealizovať aj keď sú tam nejakí 
záujemcovia.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Našim problémom je vlastne príjmová časť. Samozrejme, vždy 

okolo príjmovej časti sa dajú urobiť opatrenia a to je na strane výdavkov, to je jedna 
možnosť. Druhá možnosť, ktorá je pred nami a o ktorú by som Vás chcel všetkých 
poprosiť, aby ste nám pomohli v identifikácií ľudí, ktorí v meste sú, žijú a neplatia 
odpady a nie sú zaregistrovaní v trvalom pobyte. Pretože mesto Košice nevie týchto ľudí 
identifikovať, nakoľko nemá číselníky, nemá prístupy do dát, aby mohlo kontrolovať 
a týchto ľudí aktívne hľadať. Tým prvým opatrením bude to, že dáme zablokovať všetky 
nepravidelné výdavky, ktoré môžeme. To sú dotácie, ktoré ešte neboli schválené a už 
nepôjdu, to sú väčšinou 500 EUR veci. Som pripravení zastaviť tlač mesačníka 
V SKRATKE, som pripravený znížiť si plat na minimum a sme pripravení zrušiť aj 
Košické Vianoce. A keby sme sa ešte aj dohodli s poslancami, že by sme znížili aj ich 
časť odmien za poslanectvo v meste, tak nám to vychádza okolo 300 tisíc EUR, ktoré 
vieme z bežných peňazí teraz od tejto chvíle ušetriť. Zároveň tá druhá vec je, že podľa 
analýz, ktoré máme k dispozícií v Košiciach je približne 15 tisíc bytov, kde bývajú ľudia, 
ale nie sú v týchto bytoch zaznamenané osoby s trvalým pobytom. My Vás chceme 
požiadať, aby sme spoločne týchto 15 tisíc bytov identifikovali do konca roka. Pretože 
analýza hovorí, že na tomto dokážeme cez podielové dane získať 7 až 12 mil. EUR. Plus 
odpady, ktoré títo ľudia budú musieť zaplatiť. Zároveň s tým súvisí aj parkovanie. 
Potrebujeme čo najväčšiu skupinu ľudí presvedčiť a to je ten argument, aby si prihlásili 
svoj pobyt do Košíc, aby od novembra si kúpili bonusovú kartu, ktorá je zadarmo, ale  
na druhej strane, ktorá sa vydáva len osobám na trvalý pobyt, aby parkovali v meste 
lacnejšie. Myslíme si, že ak nám pomôžete v priebehu 3 mesiacov urobiť kampaň na to, 
aby sme čo najväčšiu skupinu ľudí identifikovali a hoc by to bolo len 20 %. To je 
opatrenie, o ktorom chceme s Vami rozprávať. To, že sme identifikovali 15 tisíc bytov 
spočíva v tom, že naši analytici spolu s CIKE, od mobilných operátorov, v rámci VSD 
a ďalších rôznych databáz a sčítania obyvateľstva zanalyzovali, že máme takúto skupinu 
bytov. Toto je problém mesta. Nie je asi žiadnym tajomstvom, že Košice majú na hlavu 
obyvateľa menej peňazí ako je na obyvateľa mesta Prešov. Prešov sa nedelí s MČ a nemá 
náklad v rámci 2-stupňovej samosprávy. Tretím opatrením, ktoré sa týka budúceho roka 
je, že či sme pripravení zvýšiť daň z nehnuteľností a čo s odpadom. Po tých posledných 
stretnutiach vyzerá, že tá vôľa nie je resp. podmienky k tej vôle sú také, ktoré neviem 
naplniť. Je tu ešte niekoľko nástrojov, ale vychádzajú ako menej efektívne. 
Najefektívnejšie nám vychádzajú 3 veci, okrem vlastného šetrenia samozrejme a verím, 
že aj u Vás, a to je identifikovať ľudí a dostať ich na trvalý pobyt, baviť sa o dani 
z nehnuteľností a o poplatkoch za odpad. Pýtajte sa prosím.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem p. primátor za vysvetlenie. Čiže to poníženie 

podielových daní, ktoré ste oznámil v pondelok bude len dočasné riešenie a MČ postupne 
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prídu finančné prostriedky. MČ pri tvorbe rozpočtu ukázali veľkú dávku solidarity, že 
úroveň podielových daní je na úrovni roku 2022. Tá nervozita, ktorá tu bola uplynulých 
pár dní a mesiacov vyplýva z toho, že aj MČ majú svoje záväzky. Mnohé MČ, zvlášť tie 
menšie, majú tiež kontokorenty. Tiež sa nás dotýka valorizácia miest a tiež sa 
potrebujeme všetkému prispôsobiť. My už dnes fičíme na úrovni roku 2022 a ja tu mám 
tabuľku, ktorá odzrkadľuje vývoj príjmov mesta Košice. Čiže ako sa vyvíjali dane 
z príjmov fyzických osôb, o koľko miliónov vzrástli, aká bola daň z nehnuteľností, 
o koľko miliónov vzrástla a samozrejme aj tabuľka koľko dostávali MČ. Každý pochopí, 
že prídu o 3-4 týždne ale každý potrebujeme stanovisko štatutára, že áno, na konci dňa 
vám tieto finančné prostriedky doplatíme pretože aj tá MČ v rámci svojich rozpočtov 
musí konať. Dohodli sme sa aj na tom FAST CARE, schválilo sa to a aj to bola otázka, 
že ako ďalej s týmto. Potrebujeme určité veci zastabilizovať aj na tých MČ.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Dali ste viac otázok tak skúste postupne.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: To zásadné, že teda bude to MČ doplatené? Lebo nikto sa 

nezrúti ak sa povie, že prídu o 2 týždne, o 3 týždne, načerpá sa z kontokrentu alebo to 
bude závislé na týchto opatreniach?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Kontokorent je fajn vec, keď viem, že na konci dňa mi peniaze 

prídu, ale oni nám neprídu. Je to krátkodobý nástroj, keď viem, že ku koncu roka bude 
ten rozpočet alebo tie príjmy naplnené, banke vrátim. Lenže tento úver nám nedovoľuje 
prechádzať do ďalšieho roka. Ak z neho odčerpám musím si byť istý, že ho viem  
31. decembra vrátiť. Takže toto nevieme zabezpečiť. Včera to na úrade vlády nebolo, že 
mesto dostane 1,7 mil. EUR na energie. Včera bola posledná možnosť, aby to vláda 
schválila. Toto bola jedna vec, na ktorú sme čakali či sa stane. Lebo  5,5 mínus 1,7 je zasa 
iné číslo. Ak nám prídu peniaze za elektriku, pohľad na financie sa opäť bude meniť. Ja 
vám dnes neviem povedať čo bude o týždeň alebo o mesiac. Dnes na rezervnom fonde 
mesta Košice máme 900 tisíc EUR. 1 milión EUR sme si už z rezervného fondu požičali 
na to vykrytie rozdielu medzi príjmami a výdavkami. Ak ušetríme z toho čo dokážeme 
ušetriť z pohľadu vecí, ktoré nie sú záväzky, tak to dotiahneme možno niekde  
na 2 milióny EUR. Myslíme si, že máme štvrťroka pred sebou, aby sme si spoločne 
vyplatili záväzky a urobili maximum pre toto mesto.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Keď sme komunikovali tú daň z nehnuteľností, myslím si, 

že toto je absolútne zbytočné otvárať. Keď nedokážeme upraviť poplatok za odpad, čiže 
toto by malo byť zásadné či vôbec poplatok za odpad vieme upraviť. Daň z nehnuteľností 
ako som komunikovala aj s kolegami je v podstate nepriechodná. Zacyklíme sa. Poďme 
radšej riešiť veci, ktoré spoločne vieme vyriešiť. Hlási sa nám tu kolega, ktorý je 
pripojený online. Takže poprosím p. starosta Balčík nech sa páči.  

 
 p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Napríklad čo p. primátor hovorí o vyhľadávaní 

osôb na trvalý pobyt. Veď vieme, že ten rozpočet, ktorý bude na rok 2024 a keď sa 
vychádza z počtu obyvateľov ten rozhodujúci dátum je 31.december 2022 pre podielové 
dane. Ja aj keď vyhľadám 100 ľudí aj tak sa to prejaví až v roku 2025. Zatiaľ ďakujem 
pekne.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Do rozpravy sa ďalej hlási p. starosta Starého Mesta 

Petrovčik. 
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p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: My teraz za jeden kvartál ideme, ako dobre 
poďme urobiť maximum. Za kvartál tu ideme niekoľko hľadať, niekoho naháňať, že sa 
má nahlásiť na pobyt. X rokov sme tu tolerovali, že sa nám tu skôr obyvateľstvo znižovalo 
a ľudia idú samozrejme tam, kde je to pre nich atraktívnejšie. My či chceme alebo 
nechceme musíme konkurovať s tými okolitými obcami. Hlavný dôsledok toho čo tu 
teraz riešime je nefunkčné ÚHA, developerské projekty. Z čoho tu potom chceme mať 
príjmy? Moja otázka znie, neberte to ako výčitku, ale aj ja som mohol v lete svojim 
zamestnancom dať 13. plat. Ale nedal som lebo som vedel, že ide ťažká doba. Ďakujem. 

 
p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – KVP: V postate p. primátor mi volal v pondelok 

tiež o tom, že nastala takáto situácia, že budú zaslané tieto dane. Ja som čakal pokiaľ bude 
zvolaná, po dohovore s tebou, Rada starostov z ktorej budú možno nejaké uznesenia. 
Preto sme nezvolávali hneď Finančnú komisiu. Väčšina členov tých starostov má svojich 
zástupcov vo Finančnej komisii z pohľadu prednostov alebo iných členov. Budem sa 
snažiť spolu s p. Kažimírovou aj s p. riaditeľom vecne riešiť tieto veci na Finančnej 
komisii, ktorú na základe dneška zvolám na budúci týždeň. Dám Vám vedieť termín, aby 
sme boli uznášaniaschopní a našli návrhy pre vedenie, ktorými by sme možno vedeli 
zastabilizovať túto finančnú situáciu na meste. My sme mali rozpočtované na príjmovej 
strane vo výške 132 mil. EUR a ja tu mám odhad z Rady pre rozpočtovú zodpovednosť 
za 8. mesiac v roku 2023 vo výške 129 mil. EUR. S tým, že je tu ešte to dorovnanie dane 
z príjmov právnických osôb vo výške 10,88 mil. EUR. A k tomu budeme musieť my 
prispôsobiť výdavkovú časť. Musíme rozlíšiť dve zásadné veci a to sú bežné peniaze 
a kapitálové peniaze. Momentálne sa bavíme o výpadku na úrovni bežných peňazí, nie 
kapitálových. Lebo na kapitálové sme schválili nejaké úvery. Otázka je postavená takto, 
či už bol schválený ten kapitálový úver čo sme na májovom zastupiteľstve schvaľovali 
a že či vôbec pôjdeme do toho úveru a v akej výške, lebo tam sa to týka aj Slaneckej cesty. 
Nám dnes došla informácia, že nám bola odpustená tzv. Covidová pôžička 
a predpokladám, že aj mestu vo výške 5 mil. EUR. V roku 2024 malo dôjsť ku prvému 
splácaniu a tým pádom odpadá táto daná splátka. Druhá pôžička bola vo výške  
12 mil. EUR, ktorej časť išla na dofinancovanie DPMK. Ja som dostal informáciu, že  
1,7 mil. EUR na dofinancovanie rozdielu energie by mali byť schválené pre mesto Košice. 
Vy hovoríte, že zatiaľ Vám nič neprišlo a aj táto situácia by nám zlepšia pohľad na naše 
financie. Jedno z opatrení, ktoré navrhnem na komisii a vyplýva z dohody odborárov, aby 
neboli vyplatené 14. platy v rámci kolektívnej zmluvy. Otázka smerujúca pre právnikov, 
vieme prepojiť databázy Regob-u, ktorý máme ako MČ na starosti s databázami, ktoré 
má mesto na výber daní za odpad? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Zákon nám to nedovolí. 
 
p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – KVP: Dobre, tak akým spôsobom by sme hľadali 

tieto veci? Lebo akým spôsobom máme vyzvať tých ľudí, keď my nevieme ktorí nie sú 
prihlásení na Regob. Čiže to by bola moja otázka. Chcem si k tomu sadnúť  
s p. riaditeľom, s p. Kažimírovou aj s kolegami Finančnej komisie. Ďakujem pekne.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujeme pekne predsedovi Finančnej komisie. Hlási sa 

o slovo niekto ešte? Pán riaditeľ, nech sa páči.  
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ja som chcel len zareagovať na tú záležitosť ohľadom odpadu a  

Regob-u. Momentálne kolegovia pripravujú výzvu na MČ tak, aby ste nám vedeli 
poskytnúť informácie o občanoch, ktorých máte zaregistrovaných. A tak, aby sme mohli 
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dostať od Vás príslušné databázy a hľadať párovanie tak, aby sme zachovali GDPR 
a všetky náležitosti. Predpokladám, že by to malo byť v najbližších dňoch dotiahnuté  
do takej podoby, aby ani jedna strana neporušila zákon. Nám nestačí identifikovať 20 %. 
My musíme identifikovať konkrétne osoby, ktoré následne budeme vyzývať k vyriešeniu 
nedoplatku, ktorý majú.  

 
p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – KVP: Ešte otázka je to parkovanie. V rozpočte 

sme mali parkovanie nastavené na 2 mil. EUR príjmovú časť. Momentálne ste hovorili, 
že ho naplníme na úrovni 1,5 mil. EUR, čiže hovoríme o výpadku 500 tisíc EUR. 

 
p. Polaček, primátor mesta: My sme rátali pri parkovaní s tým, že tie nové ceny budú platné od 

začiatku prázdnin. To bola prvá teória. Potom sme to posunuli, lebo sme odkladali 
rozhodnutie na október a následne sme ešte vtedy posunuli rozhodnutie o jedno 
zastupiteľstvo a dali sme to na november. Otázka tu bola, možno sme si nerozumeli, 
Zmluva na úver 14,9 mil. EUR je podpísaná minulý týždeň a v tom úvere je tých  
3,8 mil. EUR bežné a ten zvyšok 11 mil. EUR je na kapitálové. V nich je niečo  
pre Slaneckú, pre cyklochodníky, pre ďalšie euro projekty. Tie postupne budeme napĺňať, 
avšak nové euro projekty, ktoré síce sme o nich uvažovali v rámci týchto kapitálových 
peňazí sú dnes drahšie. Tie dnes musíme nepodpísať, pretože neviem na ne vygenerovať 
zdroje.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Posledná výzva, aby tom prečítala návrh 

na uznesenie. Nech sa páči p. starosta Babušík.  
 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Ďakujem. Počúval som veci pozorne 

aj v súvislosti s odpadom. My sme aktuálne napr. v našej MČ časti zistili, že niektoré 
prevádzky, čiže právnické osoby, nemajú vlastné nádoby na odpad. Pokiaľ viem, v tomto 
prípade by vedela byť súčinná mestská polícia a myslím si, že aj tam je dostatok 
finančných prostriedkov na to, aby sa našli ďalšie z výberu od týchto právnických osôb. 
Nakoľko veľakrát sa stáva, že odpad končí nakoniec pri bežných kontajneroch. A myslím 
si, že jedno z riešení z môjho pohľadu by mohlo byť aj prerozdelenie kompetencií MČ.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Najprv k tým odpadom. Treba dať podnet. Keď viete, prosím, dajte 

nám tie podnety. My to nemôžeme vedieť. Vy to vidíte, ste tam a podľa nového VZN 
o tých prevádzkach viete najviac vy. A čo sa týka tej druhej časti otázky, tak kľude si berte 
kompetencie. Ale povedzte mi z čoho to vyfinancujete?  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Asi p. starosta myslel tie iné kompetencie ako je kosenie, 

oprava chodníkov. Po vzore malých MČ, aby sa to zosúladilo. 
 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. K tej prvej veci 

v súvislosti s odpadom. Tak kontrolovať to môže len mestská polícia, takže MČ môže 
byť nápomocná čo sa týka odovzdania nejakých prevádzok, sídiel. Ale mestská polícia, 
okrem svojho veliteľa stanice, má svojho náčelníka a ten následne na porade svojim 
veliteľom jednotlivých staníc dal takúto úlohu.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pošlite mi akýkoľvek podnet s obrázkom a v tej chvíli to 

preposielam ďalej a na ďalší deň mám hlásenie. Len mi dajte podnet.  
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p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. A čo sa týka tých 
kompetencií. Je tu nejaký priestor začať nejakú novú debatu o tom aké kompetencie, 
právomocí, financie, akým mestským podnikom, akým MČ atď. Ďakujem.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dominik myslel prekopanie Štatútu, keď teda 14 MČ má 

kompetencie, aby 7 ďalších bolo pripojených k tomu. Aby mesto nerobilo toho údržbára 
chodníkov, odpadkov a zelene. Aby ste mali priestor sa venovať strategickým podnikom. 
Toto bolo smerované k tomu. Zrovnoprávnenie, nastavenie jednotného modelu ale aj 
systému financovania MČ, ktorý v Štatúte chýba. Ale toto je na inú debatu. Poďme ďalej, 
aby sme sa nezacyklili. Nech sa páči p. starosta Babušík s faktickou, potom ide p. starosta 
Ténai a prečítame návrh na uznesenie, aby sme mohli ukončiť RS.  

 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Faktická poznámka. Ďakujem. Veľmi 

stručne, nechcem sa zacykliť v téme kompetencií ale p. primátor komisia slúži na to, aby 
boli predkladané nejaké tie návrhy v súvislosti s úpravou Štatútu. Ale vy máte odborný 
aparát, vy máte pripraviť s 560-timi ľuďmi na magistráte súvislý dokument úpravy 
kompetencií aj so sumami v rámci Štatútu mesta. Ak si porovnáme Košický 
a Bratislavský, tak sa rozprávame v rozdiele 100 strán, kde sú presne a jasne definované 
a vymedzené právomoci.  

 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Ďakujem za slovo, pekný deň všetkým. Ja mám len jednu 

otázočku k nedeľňajšiemu dňu. Od nedele má platiť chodníková novela. Týka sa to  
7-mich MČ v plnom rozsahu, pretože správcom komunikácii tam je mesto. Či mestská 
polícia má nejaké usmernenie alebo ako bude postupovať od 1. októbra možno v nejakom 
prechodnom období na nejaké týždne, mesiace a pod.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani starostka navrhuje, že vybavme jednu tému a potom druhú. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Vybavme jednu tému, pretože tá chodníková novela určite 

trápi. Je to téma, ktorá horí aj na sociálnych sieťach aj medzi obyvateľmi. Čiže otvoríme 
ju, povieme si aké kroky sme podnikli my, aké vy a porovnáme. Poďme teda, ten prvý 
výstup, pre ktorý sme sa tu dnes stretli si prečítať návrh na uznesenie: Rada starostov 
v Košiciach po A) berie na vedomie Informáciu primátora mesta Košice Ing. Jaroslava 
Polačeka o vývoji a napĺňaní, resp. nenapĺňaní príjmovej časti rozpočtu mesta Košice na 
rok 2023. Po B) predsedu Finančnej komisie MZ o zvolanie mimoriadneho zasadnutia 
Finančnej komisie MZ a spracovanie optimalizačných návrhov vo výdavkovej časti 
rozpočtu mesta Košice na rok 2023. Prosím hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 1 -     za: 15+1 (Balčík-hlasoval zdvihnutím ruky online), proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že unesenie bolo schválené. Ďakujem pekne. 

- - - 
 
Bod č. 2 
Rôzne 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Môžeme pokračovať témou chodníková novela, aby 

starostovia boli oboznámení v stručnosti. 
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p. Polaček, primátor mesta: Čo sa týka chodníkovej novely treba to vidieť z rôznych uhlov. 
V tomto meste bude platiť zásada, ak parlament zakázal parkovaniu áut na chodníkov, 
ktoré v dôvodovej správe parlamentu hovoria o tom, že sú pre ľudí, chodcov a cyklistov, 
tak to prosím budeme rešpektovať. Zákon je tu jasne daný, jeho úlohou je chrániť 
chodcov. Mesto Košice vytvorilo doteraz 510 parkovacích miest na chodníkoch a budeme 
to robiť tam, kde to budeme môcť a kde nám technické okolnosti dovolia. Pretože ľudia 
chcú parkovať na chodníkoch, ale tých 90 % chodníkov na to vôbec nie je technicky 
stavaný. Ale hmotnosť, tie kolesá na chodníku nemajú čo robiť, lebo ten chodník je  
do 700 kg a nie do tony. Chodníky v meste Košice nespĺňajú technické normy, aby sa  
po nich vozili autá. Zároveň 1. októbra spúšťame novú parkovaciu politiku. V tejto chvíli 
je k dispozícií špecializované vozidlo, niekoľko týždňov sme ho testovali. My dnes už 
máme naskenované celé mesto, máme polygóny, vieme o každom parkovacom mieste 
platenom aj rezidenčnom to, čo potrebujeme vedieť. Je to všetko automatizované, nikoho 
k tomu netreba. Funguje to tak, že to auto vygeneruje 12 fotografií toho čo neplatí, 
s ďalšou fotografiou je vstup na miesto teda značka, priestor, poloha a všetko čo je 
potrebné, aby objektívna zodpovednosť nemohla byť nejakým spôsobom narušená. 
Týmto spôsobom, predpokladám, vyčistíme mesto od tých, ktorí neplatia a tí čo nemajú 
trvalý pobyt v rezidentských zónach.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Chcem len podotknúť, že väčšina sídliskových lokalít 

nespĺňa tie podmienky, pretože to je veľmi málo mať 1,5 m. Musíme sa povedať aj to  
b) ty musíš mať priechodnú cestu v jednom jazdnom pruhu 3 m a v druhom jazdnom 
pruhu 3 m, ak je jednosmerka tak 3 m. Chodník má primárne slúžiť chodcom, peším. Ani 
tí chodci nechodia po ceste, kde chodia autá. Ďalšia vec, chodník má slúžiť pre záchranné 
zložky. Dnes keby sme robili cvičenia v MČ, tak nedostanú sa k polovici bytov ani hasiči, 
ani záchranka, ale na druhej strane mesto vyžiadalo od MČ v roku 2022 zoznam ulíc, kde 
by sa to dalo realizovať. Išli odpovede a teraz mnohé MČ zaujíma, lebo teraz prišiel 
prípis, že si máme tie projektové dokumentácie robiť sami. To nie je problém, len 
potrebujeme dostať tie príkazné zmluvy, aby to pre môjho kontrolóra bol oprávnený 
výdavok. Pretože cestno-správny orgán je mesto Košice. Ekonomicky si to musíme 
doladiť, ten jeden projekt urobíme a pravdepodobne ostatné MČ na tom budú tiež tak. 
Dobre myslím, že bolo všetko povedané a týmto uzatváram tento bod Rôzne.  

- - - 
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Záver rokovania 
 

Predsedníčka Rady starostov v Košiciach Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová vyhlásila 
14. mimoriadne rokovanie Rady starostov v Košiciach za ukončené. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová 

 predsedníčka Rady starostov 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená dňa: 26.10.2023 
Zapisovateľka: Mgr. Nastasia Andrejkovičová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Overovatelia zápisnice: 
 
 

Ing. Anna Súkeníková................................................................... podpísala dňa: 15.11.2023 
 
 
Ing. Gabriel Krištof ....................................................................... podpísal dňa: 03.11.2023 
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